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PROTOKÓŁ Nr VII/2014 

 z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 30 grudnia 2014 r. 

 

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14.00. 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński  

3. Wiceprezydent Miasta – Marzena Dębniak 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Chciałabym pogratulować nowej 

funkcji i życzyć Pani Wiceprezydent samych sukcesów, żeby ta dotychczasowa 

praca przerodziła się i przekłuła w jeszcze większe sukcesy, niż Pani miała 

dotychczas na swojej niwie i by się świetnie układała współpraca z Prezydentem 

i z nami również. Wszystkiego najlepszego, dużo zdrowia i sukcesów, 

sukcesów, sukcesów. 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW J. Górczyńskiego – M. Łata –  

W imieniu Klubu Radnych Wyborców Jarosława Górczyńskiego życzymy 

samych sukcesów i gratulujemy. 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak – Dziękuję. 

 

Ad I/ Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przystępujemy do realizacji 

porządku obrad dzisiejszej sesji. Szanowni Państwo Radni! W związku z tym, 

ze wczoraj odbyła się sesja nadzwyczajna i z porządku, który Państwo 

otrzymaliście, 3 punkty, 3 uchwały już zostały zrealizowane, a zatem proponuję, 

by z dzisiejszych obrad, z dzisiejszej sesji, wykreślić te punkty z porządku.  

Czy ktoś z Państwa ma uwagi do nowego, w ten sposób ustalonego porządku,  

po wykreśleniu tych trzech punktów? Proszę Pana Prezydenta. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Chciałbym wnieść kolejny projekt uchwały w pkt 23 ppkt 5, wnieść projekt 

uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych wysokości kredytów 

krótkoterminowych zaciąganych przez Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w 2015 roku.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

inne uwagi do porządku? Proszę Pana Radnego Kaszubę. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” – D. Kaszuba – 

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Pierwsze zapytanie 

dotyczy porządku – prosiłbym o sprecyzowanie przez Panią Przewodniczącą, 

które to punkty zostają wykreślone z porządku posiedzenia. Po drugie, zgłaszam 

wniosek formalny w sprawie porządku dzisiejszych obrad. Zdaniem naszego 

Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”, punkt IV – „Interpelacje  

i zapytania” – powinien być przesunięty przed punkt III, czyli „Podjęcie uchwał  

w sprawie”. Umożliwi to sprawniejsze prowadzenie sesji i będzie powrotem do 

tradycyjnej, nie zmienianej od lat formuły prowadzenia sesji. Dziękuję. 

(Wniosek Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” stanowi załącznik nr 2 

do protokołu) 
Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Za chwileczkę 

przedstawię Państwu Radnym, które punkty zostały wykreślone, ponieważ 

wczoraj były przedmiotem obrad sesji, a więc jest to: udzielenie pomocy 

finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu – to wczoraj były decyzje, zmiana 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

na 2014 r. oraz zmiana uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023. W związku z tym 

porządek obrad jest jakby pomniejszony o te 3 punkty wykreślone.  

Chciałabym w takim razie przegłosować wniosek, który wniósł Pan Prezydent, 

mianowicie chodzi o tą uchwałę w sprawie maksymalnej kwoty kredytu, którą 

Prezydent mógłby zaciągnąć w 2015 roku. Kto jest za wniesieniem tego punktu 

do porządku obrad? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Stwierdzam, ze punkt 

ten zostaje wniesiony do porządku jako 5 w pkt III – podjęcie uchwały  

w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty kredytu, który Prezydent Miasta może 

zaciągnąć w 2015 roku. Przeszedł on 17 głosami za, przy 6 wstrzymujących się. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 17, przy 6 głosach wstrzymujących się 

i braku głosów przeciwnych – przyjęli włączenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych wysokości kredytów 

krótkoterminowych zaciąganych przez Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w 2015 roku. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Chciałabym teraz przegłosować 

wniosek Pana Radnego Kaszuby odnośnie przestawienia punktów, czyli 

interpelacje i zapytania i odpowiedzi by się znalazły zaraz po punkcie II, tak, 

rozumiem, a nie, jak obecnie mamy w porządku, jako punkt IV. Kto jest za 

wnioskiem o przestawienie tych punktów? Kto jest za tak sformułowanym 

wnioskiem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 7 głosach za,  

2 wstrzymujących i 14 głosach przeciw, pozostaje porządek taki, jak jest 
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ustalony, a zatem za chwilę odczytam porządek, który dzisiaj będziemy 

realizować na sesji. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 7, przy 14 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się – odrzucili wniosek Klubu Radnych „Prawa  

i Sprawiedliwości” o zmianę w porządku obrad. 

 

Przewodnicząca RM odczytała proponowany porządek obrad  

z przegłosowanymi zmianami. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kto jest za tym porządkiem obrad 

dzisiejszej sesji? Proszę o przegłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Przy 8 głosach wstrzymujących i 15 głosach za, porządek został przyjęty. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 15, przy 8 głosach wstrzymujących się  

i braku głosów przeciwnych – przyjęli następujący porządek obrad sesji: 

 

I. Przedstawienie porządku obrad. 

II. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 10 grudnia 2014 r. (z sesji zwyczajnej i nadzwyczajnej)  

oraz 15 grudnia 2014 r.  

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zarządzenia wyborów do rad osiedli na terenie miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, 

2) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2015 rok, 

3) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2015 – 2017, 

4) sprzedaży działki gruntu, 

5) ustalenia maksymalnych wysokości kredytów krótkoterminowych 

zaciąganych przez Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w 2015 

roku. 

 

IV. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. 

V. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w okresie od 5.12.2014 do 19.12.2014 r.  

VI. Sprawy różne. 
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Ad II/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 10 grudnia 2014 r. (z sesji zwyczajnej i nadzwyczajnej)  

oraz 15 grudnia 2014 r. : 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek– Przystępujemy do realizacji punktu 

II porządku dzisiejszej sesji, a mianowicie przyjęcie protokołów z sesji Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 10 grudnia 2014 r. (z sesji zwyczajnej 

i nadzwyczajnej) oraz 15 grudnia 2014 r. Będziemy kolejno przyjmować 

protokoły. Państwo mieli wyłożone te protokoły do wglądu w Biurze Rady 

Miasta, również były przesłane pocztą mailową na Państwa adresy, można się 

było zapoznać. W związku z tym, czy Państwo mają uwagi, zapytania do 

protokołów? Proszę o głos, proszę Pana Artura Głąba. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Mam uwagę do akapitu protokołu z dnia 15 grudnia, akapitu ze strony 12,  

w którym chodzi o wypowiedź Pana Prezydenta – i tutaj cytat z wypowiedzi 

Pana: „Bardzo dziękuję za przyjęcie wszystkich uchwał. Cieszę się, że jest 

jednomyślność, cieszę się z takich decyzji”. Panie Prezydencie! Bardzo dziwi 

nas fakt wypowiedzianych przez Pana słów i właśnie tych słów: 

„jednomyślność”, podczas, gdy Klub Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”  

w uchwałach dotyczących stawek podatku i delegowania Pana do Rady 

Nadzorczej MEC – u, w tych głosowaniach nie poparł proponowanych uchwał. 

Prosimy zatem o sprostowanie Pana wypowiedzi i głosowanie tych protokołów 

według stanu zgodnego z rzeczywistością. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Poproszę Panią 

Wiceprezydent o zabranie głosu. 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 

Protokoły, które Państwo przyjmujecie, oddają dokładnie to, co było na sesji,  

a więc każde wypowiedziane słowo i one są nagrywane. W tej chwili my 

przyjmujemy protokół, czy on był zgodnie z prawdą, prawda, czy 

odzwierciedlał to, co działo się na sesji. Moment na sprostowanie tej 

wypowiedzi był wtedy na sesji. W tej chwili to by było jak gdyby zafałszowanie 

tego protokołu. Przyjęcie protokołu jest czynnością formalną, polegającą na 

tym, że on jest zgodny z tym, co było na sesji, kto co powiedział, jak ktoś 

głosował i to wszystko. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Pana 

Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Mnie z kolei – Pani Przewodnicząca! 

Szanowni Państwo! – jest przykro, że dążąc do tego, żebyśmy służyli wszystkim 

mieszkańcom, powinniśmy mieć na uwadze, żeby ta jednomyślność była. Jeżeli 

Pan, jako przedstawiciel PiS-u, dzisiaj już zarzuca, że tej jednomyślności nie 

będzie, to przykro mi z takiego stwierdzenia i proszę się liczyć z tym, że ja 
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konsekwentnie będę realizował to, co miałem w swoich zamierzeniach. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo jeszcze uwagi do protokołów? Proszę Pana Artura Głąba. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Dziękuję za głos. Pani Przewodnicząca! 

W tej sytuacji chcę podziękować Pani Wiceprezydent za uświadomienie w tej 

sprawie, natomiast jednomyślności nie było, z uwagi na przytoczone przeze 

mnie argumenty, a oddaje tego stan właśnie głosowanie, jakie się odbyło. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Ja bym prosił, aby ta jednomyślność 

przyświecała wszystkim, aby nie dzielić, aby pracować dla lokalnej 

społeczności, bo chyba o to nam wszystkim powinno chodzić. I z tym apelem 

zwracam się na przyszłość. Był przykład ostatniej, wczorajszej sesji, że jednak 

ta jednomyślność była, więc jestem zdziwiony takim podejściem, ale przyjmuję, 

bo Państwo Radni mają taką wolę i takie decyzje. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowni Państwo! Przyjmijmy 

interpretację przyjęcia protokołu, wyjaśnienie przez Panią Prezydent Dębniak, 

bo faktycznie stan rzeczywisty oddany na sesji jest w protokołach i już dzisiaj 

nie ma co z tym tematem polemizować. A zatem przystępujemy do przyjęcia 

protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, najpierw z sesji 

zwyczajnej z dnia 10 grudnia 2014 r. Kto jest z Państwa za przyjęciem tego 

protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 16 głosach za i 7 głosach 

wstrzymujących, protokół z sesji z dnia 10 grudnia, z sesji zwyczajnej, został 

przyjęty. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 16, przy 7 głosach wstrzymujących się  

i braku głosów przeciwnych – przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia 

10 grudnia 2014 r. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przystępujemy teraz  

do głosowania nad następnym protokołem, a więc protokołem z sesji Rady 

Miasta z dnia również 10 grudnia 2014 r., z sesji nadzwyczajnej. Kto jest za 

przyjęciem tego protokołu? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Stwierdzam, 

że przyjęliśmy ten protokół jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta  

z dnia 10 grudnia 2014 r. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I ostatni protokół z sesji Rady 

Miasta z dnia 15 grudnia 2014 r. Kto jest za przyjęciem tego protokołu, z tego 

dnia? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Stwierdzam, że również ten protokół 

został przyjęty jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  

15 grudnia 2014 r. 

 

Ad III/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do punktu III 

porządku naszej sesji – podjęcie uchwał w sprawie. Podpunkt 1 – zarządzenia 

wyborów do rad osiedli na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Projekt 

tej uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej – Radnego Kamila Długosza –  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Komisja Samorządowa 

Rady Miasta pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 

jednomyślnie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mając uwagi do tego projektu uchwały? Jeśli nie ma uwag, w takim razie 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tego projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów do rad 

osiedli na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Patrz uchwała Nr VII/17/2014 – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

podpunktu, a więc projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2015 rok. Projekt uchwały opiniowany był przez Komisję 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, Komisję Samorządową oraz Komisję 

ds. Rodziny. Poproszę kolejno Przewodniczących Komisji: Samorządowej, 

Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu oraz Przewodniczącą Komisji 

ds. Rodziny o wyrażenie opinii z posiedzeń komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Komisja Samorządowa 

Rady Miasta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednomyślnie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego zaopiniowała projekt pozytywnie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem poddaję 

projekt tej uchwały pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 22 głosach za, 1 głosie wstrzymującym, 

stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 22, przy 1 głosie wstrzymującym się  

i braku głosów przeciwnych – podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

 

Patrz uchwała Nr VII/18/2014 – załącznik nr 4 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Następny punkt naszego 

porządku obrad to jest przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2015 – 2017. Również 

projekt tej uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu, Komisję Samorządową i Komisję ds. Rodziny. Proszę  

w poprzedniej kolejności przewodniczących poszczególnych komisji  

o wyrażenie opinii z posiedzeń komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Komisja Samorządowa 

Rady Miasta pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednomyślnie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję.  

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja ds. 

Rodziny pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi, zapytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem 

przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2015 – 

2017. Kto z Państwa jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Przy 22 głosach za i 1 głosie wstrzymującym – stwierdzam,  

że Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2015 – 2017 został przyjęty. 
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Radni RM – stosunkiem głosów: za – 22, przy 1 głosie wstrzymującym się  

i braku głosów przeciwnych –  podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2015 – 

2017. 

 

Patrz uchwała Nr VII/19/2014 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały. Podpunkt 4 – w sprawie sprzedaży działki gruntu. Projekt tej 

uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji – Radnego Kamila Stelmasika – o przedstawienie 

opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Strategii  

i Rozwoju Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Kto z Państwa Radnych 

ma uwagi do tego projektu uchwały? Nie widzę, a zatem poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały  

w sprawie sprzedaży działki gruntu? Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 1 głosie wstrzymującym, 22 głosach za – 

stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 22, przy 1 głosie wstrzymującym się  

i braku głosów przeciwnych –  podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działki 

gruntu. 

 

Patrz uchwała Nr VII/20/2014 – załącznik nr 6 do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do podpunktu 5, 

mianowicie projektu uchwały zgłoszonego dzisiaj – w sprawie ustalenia 

maksymalnej wysokości kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w 2015 roku. Chcę tylko 

powiedzieć, że wczoraj na Komisji Budżetu Pani Skarbnik Pichór omawiała 

szeroko ten projekt uchwały. Ustala się tu limit zobowiązań z tytułu kredytów 

zaciąganych w celu sfinansowania przejściowego deficytu budżetu w roku 2015 

w kwocie 5 mln zł i upoważnia się Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego do zaciągnięcia kredytów do kwot wynikających z limitu, 

o którym mowa w § 1. Czy są uwagi do tego projektu uchwały? Proszę Pana 

Radnego Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Chciałem zapytać się, dlaczego teraz to się robi? To jak to się 

stało, że wcześniej Pan Prezydent tego nie przewidział? Dziękuję. 



9 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Bardzo proszę Pana 

Prezydenta. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję za czujność i za zwrócenie uwagi, 

ale jakby Pan spojrzał pamięcią wstecz i zobaczył, jaka była praktyka przez lata, 

to ten kredyt krótkoterminowy służy na sfinansowanie przejściowego braku 

płynności finansowej spowodowanej brakiem wpływu podatków z Huty Celsa 

Ostrowiec, więc to jest przejściowe. Mogę zapewnić, że kondycja Gminy, jeśli 

chodzi o kondycję finansową, jest naprawdę dobra, ale o tym Pani Skarbnik 

Elżbieta Pichór. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Prosimy o wypowiedź, Pani 

Skarbnik. 

Skarbnik Miasta – E. Pichór – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Zdaję sobie sprawę, że dla Państwa, jako nowej radzie, taka uchwała, jakby  

w zaraniu nowego roku, może stanowić, prawda – samo słowo „kredyt” budzi 

sensację. Natomiast, proszę Państwa, jest sytuacja taka, że Państwo dostaliście 

też do zapoznania się projekt budżetu na 2015 r. i tam – tak, jak w każdym roku 

poprzednim – jest zapisane w uchwale w projekcie jeszcze uchwały budżetowej, 

limit zobowiązań z tytułu kredytów zaciągniętych w celi sfinansowania 

przejściowego deficytu. Ten przejściowy deficyt oznacza zachwianie płynności 

finansowej w trakcie roku. I dlaczego pojawia się ta uchwała? Ta uchwała dla 

mnie jest też takim novum. Ponieważ jeszcze nie mamy uchwalonego budżetu – 

przyczyny takie są, że jeszcze nie pracowaliśmy nad tym projektem, prawda,  

w związku z tym nie doszło jeszcze do sesji, na której został on uchwalony.  

W związku z tym, my mamy taką sytuację, że w gospodarce budżetowej 

troszeczkę inaczej wygląda niż w przedsiębiorstwie – czyli kończy się rok 

budżetowy i wszystkie wydatki powinny znaleźć swój finisz w dochodach, 

prawda. Jednakowoż jest tak, że ustawodawca nie przewidział takiej rzeczy, 

żeby już 2 stycznia mamy do wypłaty takie jakby wydatki, bo jest wypłata 

wynagrodzeń nauczycieli. Sytuacja naszej gminy jest taka, że subwencja 

oświatowa, którą my otrzymujemy, nie pokrywa tych wynagrodzeń. W związku 

z tym zachodzi takie pytanie – skąd 2 stycznia gmina ma nagle wziąć tak dużą 

ilość pieniędzy, żeby zacząć funkcjonować i wywiązywać się w obowiązujących 

terminach ze swoich powinności? Taką sytuację ustawodawca przewidział.  

W tym limicie, jeżeli jest przejściowy, prawda, brak środków, czyli nie zachodzi 

ta równowaga między dochodami a wydatkami w jakimś okresie, gmina może 

posługiwać się tym kredytem w rachunku bieżącym, niektórzy znają to jako 

kredyt kasowy. Ponieważ nie mamy uchwały budżetowej, a taka sytuacja tutaj 

dla mnie też nowa jest, w związku z tym tutaj, aby można było zaciągnąć 

kredyt, trwają rozmowy z bankiem, dla nich też jest sytuacja nowa, czy projekt 

budżetu jest podstawą do tego, czy nie. Ponieważ myśmy to nawet gwarantowali 

sobie w przetargu, że gmina będzie taki kredyt potrzebowała przejściowy, skąd 

ta uchwała? Stąd, żeby po prostu można w gminie nie zamykać „na klucz”  

31 grudnia, tylko można było funkcjonować. I ona wspomaga, także to nie jest 
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żadne zło dla gminy, tylko to jest taka konieczność dla funkcjonowania gminy.  

I jeszcze, będąc – przy okazji – przy głosie, ponieważ ta uchwała też się rodziła 

w jakiejś takiej sytuacji, w bólach, to popełniono tu błąd taki pisarski – 

podstawie prawnej powinno być: na podstawie art. 18 – nie „ustęp 1”, tylko 

„ustęp 2”. Bardzo bym poprosiła o taką poprawę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są dalsze 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, a zatem poddaję projekt uchwały  

w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości kredytów krótkoterminowych 

zaciąganych przez Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w 2015 roku 

pod głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem tego projektu uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Radni RM  jednogłośnie  podjęli uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej 

wysokości kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez Prezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego w 2015 roku. 

 

Patrz uchwała Nr VII/21/2014 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad IV/Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – W ten sposób wyczerpaliśmy 

punkt trzeci porządku obrad sesji, przechodzimy do punktu czwartego – 

interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi Pana Prezydenta.  Proszę o zabieranie 

głosu. Poproszę Pana Radnego Jerzego Wronę. 

Radny J. Wrona – Dziękuję. Zgłaszam interpelację do Pana Prezydenta 

Jarosława Górczyńskiego. Dotyczy ona podatków lokalnych. Na sesji Rady 

Miasta w dniu 15 grudnia br. uchwalono podatki lokalne na 2015 w zakresie 

podatków od nieruchomości i od środków transportu. Na mój wniosek złożony 

na komisjach: Budżetu i Strategii, Wydział Finansowy przygotował materiał 

porównawczy tj. stawki podatków obowiązujące w 2014 roku, a także 

zaplanowane na 2015 rok w sąsiednich gminach oraz miastach takich, jak: 

Starachowicach, Skarżysku – Kamiennej, Kielcach i w Opatowie. Z analizy 

wyżej opisanego materiału wynika, że w wielu segmentach podatki lokalne  

w naszej gminie należą do najwyższych w województwie świętokrzyskim. Tym 

samym potwierdza się opinia, którą często spotykałem właśnie w takich 

kontaktach, że Ostrowiec nie jest miastem przyjaznym dla prowadzenia 

działalności gospodarczej. W podatkach od środków transportu również nie 

dostrzegam preferencji dla pojazdów o niższych naciskach jednostkowych  

na poszczególne osie, tj. dla pojazdów ciężarowych w mniejszym stopniu 

wpływających na zużywanie się naszych dróg. Biorąc powyższe pod uwagę, 

wnioskuję o gruntowne przeanalizowanie podatków lokalnych w naszej gminie  
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i wypracowanie nowej polityki podatkowej uwzględniającej różne 

uwarunkowania i potrzeby naszych mieszkańców, a także i przede wszystkim, 

stymulujących rozwój gospodarczy naszego miasta. Dziękuję za uwagę. 

(Interpelacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu)  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego 

Włodzimierza Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

1) Panie Prezydencie! Ja pierwsze zapytanie mam, kiedy będzie sesja dotycząca 

MPK, żeby Pan tak w przybliżeniu określił czas. 

2) Następną mam też interpelację, kiedy będzie kamera na Rondzie Republiki 

Ostrowieckiej? 

3) Panie Prezydencie, chodzi mi też, kiedy będzie zamontowana skrzynka 

elektryczna w Parku Fabrycznym, bo została zlikwidowana. Była od początku 

istnienia Parku, została zlikwidowana. 

4) Następne mam takie – nie zapytanie, ale to Pan powiedział, że Pan pomoże – 

czy będzie udostępniony lokal dla Klubu Seniora na osiedlu „Hutniczym”?  

To już żeśmy wstępnie rozmawiali, że to ma być na ul. Świętokrzyskiej 6a,  

to jest po dawnym laboratorium hutniczym. 

5) I – Panie Prezydencie – mieszkańcy – nie tylko, ale i ja – jeżdżą ludzie, 

kierowcy, którzy korzystają z dróg – zwrócili się do mnie, że bardzo jest słabe 

oświetlenie na przejściach dla pieszych u nas w mieście, bardzo słabe. Nie 

wszędzie, ale większość jest słabo. 

6) I – Panie Prezydencie – jeszcze mam – co z terenem, gdzie mieści się 

Browar, jakie rozwiązanie Pan ma z tym terenem i z Browarem. 

7) Co z lodowiskiem sztucznym – myślę, że ten problem za tej kadencji będzie, 

z tym lodowiskiem – rozwiązany. 

8) Teraz mam takie interpelacje, Panie Prezydencie, o OTBS–ie, tylko krótkie, 

bo 2 godziny by nie wystarczyło, jak bym przedstawiał. Dlaczego nie rozliczona 

jest budowa przy ul. Pogodnej, to chodzi o blok nr 7 – pomimo dokonywanych 

odbiorów i wydanych pozwoleń na użytkowanie i zasiedzenie. Generuje to 

niszczenie, doprowadzenie do upadłości firm lokalnych realizujących 

inwestycję. Ponad milion złotych zadłużenia plus odsetki karne od dnia 

wystawienia faktury, po stronie OTBS, co skutkuje zadłużeniem się OTBS–u. 

9) Drugie – inwestycja prowadzona przez OTBS od kilku lat na os. Stawki 

realizowana jest przez wiele firm. Z powodu nie wywiązywania się  

ze zobowiązań finansowych przez OTBS, doprowadza je do upadłości. Faktury 

wystawione kilka miesięcy temu – nie zapłacono na kwotę ponad 700 tys. zł. 

Wykonana robocizna ponad 1.100 tys. zł. Pani Prezes – nie będę tu wymieniał 

nazwiska, Panie Prezydencie – OTBS-u – nieudolnie prowadzi inwestycje 

generując zadłużenie spółki w postaci karnych odsetek. Działanie takie 

powoduje również likwidację wielu firm – naszych, lokalnych – poprzez 

bankructwo, a co za tym idzie, utratę wielu stanowisk pracy mieszkańców 

Ostrowca i Powiatu Ostrowieckiego. Przy tak wielkim bezrobociu, każde 
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miejsce pracy jest bardzo ważne, a lekką ręką likwidacja stanowisk pracy jest 

godną postępowania nonszalancją. Panie Prezydencie! Nie będę mówił  

o OTBS–ie, bo chodzi mi o wspólnotę. To jest naprawdę, długo by zeszło. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Pana Artura 

Głąba. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Chciałbym złożyć na ręce Pana Prezydenta zapytanie. Jako radny zasiadający  

w Komisji Rodziny, chciałbym poinformować, bo być może nie wszyscy 

wiedzą, ze 22 grudnia Prezydent Polski – Bronisław Komorowski podpisał 

ustawę – ogólnopolską Kartę Dużej Rodziny. W związku z wejściem tej ustawy 

w życie od 1 stycznia 2015 roku, chciałbym zapytać, czy miasto, samorząd 

przygotowane jest na wejście w życie tej ustawy oraz czy powstał już katalog 

ulg instytucji dla naszej lokalnej ostrowieckiej Karty Rodziny? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Marka 

Giemzę. 

Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni! Panie Prezydencie! 

Pani Wiceprezydent!  

1) Zgłaszam pilną potrzebę naprawy nawierzchni ul. Rzeczki,  

w szczególności w miejscach po naprawie kanalizacji. Z drogi tej korzysta wielu 

mieszkańców miasta, jak również kierowców wyjeżdżających w kierunku 

Sienna. Droga ma wiele ubytków wymagających natychmiastowej naprawy. 

2) Druga sprawa dotyczy ul. Siennieńskiej. Mieszkańcy osiedla zwracają się  

z prośbą o częstsze patrole Policji z pomiarem prędkości, szczególnie  

w rejonie przejścia dla pieszych obok Szkoły Podstawowej Nr 10  

na os. Gutwin. Proszę o odpowiedź na piśmie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego, Pana 

Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo!  

1) W poprzednich kadencjach zwracałem się do Prezydenta Miasta  

w sprawie zwiększenia wysokości stypendiów dla uczniów szkół podstawowych 

i gimnazjalnych osiągających najwyższe wyniki w nauce. Dla przykładu –  

w dniu 30 czerwca 2010 roku Klub Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” 

zaproponował zwiększenie stypendiów za wzorowe wyniki w nauce  

z symbolicznej kwoty 100 zł w semestrze do 200 zł. Zwracam się ponownie  

z zapytanie, czy w tym roku szkolnym są szanse na większe docenienie wysiłku 

uczniów, stawianych za wzór dla innych? Kwota stypendium nawet w połowie 

nie pokrywa kosztów zakupu podręczników, a powinna zachęcająco wpływać na 

tych, z którymi wiążemy przyszłość naszego miasta. 

2) Sprawa druga – mieszkańcy os. Stawki, zwłaszcza z bloku 48, proszą  

o dostawienie jednej lub dwóch lamp oświetleniowych przy parkingu  
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i drodze dojazdowej do Zespołu Szkół Publicznych nr 2. Poprawi to znacznie 

bezpieczeństwo pieszych i kierowców.  

3) I kolejna sprawa – może wiążąca się trochę z interpelacją kolegi 

Włodzimierza Sajdy. Otóż, w związku z zapadającym dość szybko zmrokiem  

w porze zimowej, proszę o sprawdzenie i odpowiednie ustawienie czasu 

zapalania się lamp oświetlenia osiedlowego i ulicznego. Ostatnio wydarzyło się 

kilka niebezpiecznych zdarzeń drogowych z udziałem pieszych, a wcześniejsze 

uruchamianie oświetlenia zwiększy poziom bezpieczeństwa. Jeżeli już jestem 

przy głosie, pragnę również podziękować Radnym Rady Miasta i Panu 

Prezydentowi za szybką reakcję na sesji Rady Miasta na inicjatywę Radnych 

„Prawa i Sprawiedliwość” w sprawie dofinansowania zakupu potrzebnego  

dla naszego szpitala sprzętu medycznego. Bardzo proszę o odpowiedzi  

na piśmie. (Interpelacje stanowią załącznik nr 9 do protokołu)  

Korzystając z tego, że jestem przy głosie, chciałbym również przedstawić dwie 

sprawy w imieniu Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”. 

1) Otóż, w związku z licznymi pogłoskami i głoszonymi w mieście pogłoskami, 

pragniemy oświadczyć, że radni naszego klubu są przeciwni wprowadzenia 

jakichkolwiek opłat za parkowanie na terenie całego miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Mieszkańcom naszego miasta żyje się coraz ciężej  

i wprowadzenie dodatkowej opłaty byłoby wielce niesprawiedliwym  

i krzywdzącym obciążeniem. 

2) Kontynuując pytania kolegi radnego Sajdy, prosimy o przedstawienie 

rzetelnej informacji na temat spółki OTBS. W jakich sprawach prowadzone jest 

dochodzenie prokuratorskie i czego ono dotyczy? Jakie konsekwencje  

w związku z zaniedbaniami w spółce ponieśli lub poniosą członkowie zarządu  

i rady nadzorczej, które to organy odpowiadają za sytuację w spółce? Prosimy 

o odpowiedź na piśmie. Dziękuję bardzo. (Stanowisko Klubu Radnych „Prawo  

i Sprawiedliwość” stanowi załącznik nr 10 do protokołu)  
Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Są dalsze zapytania 

Państwa Radnych? Nie widzę. Proszę zatem Pana Prezydenta Jarosława 

Górczyńskiego o udzielenie odpowiedzi na zgłaszane przez Państwa Radnych 

zapytania i interpelacje. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! W kolejności zadawanych pytań. 

Pan Radny Wrona – podatki lokalne, analiza wysokości i sytuacja  

w poszczególnych kategoriach podatków m.in. podatków od środków transportu 

– zgadzam się z opinią, że poprzez wysokość podatków stymulujemy sytuację 

gospodarczą, ale to nie jest jedyny warunek do stymulowania tej sytuacji. 

Myślę, że jest wiele innych obszarów, w których gmina powinna bardziej 

wspierać mikro, małe, średnie i duże przedsiębiorstwa, aby zechciały tutaj 

tworzyć miejsca pracy, bo nie samorząd ma miejsca pracy tworzyć, a firmy, 

które generują 2/3 dochodów w kraju. Jeżeli chodzi o te podatki, one zostały 
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uchwałą Rady Miasta uchwalone, więc do tematu podatków wrócimy w roku 

przyszłym.  

Zgadzam się też z Pana opinią odnośnie niszczenia dróg, ale ja bym chciał, 

żebyśmy doczekali takich czasów, że oba samorządy wyasygnują właściwe 

kwoty, aby ulice naszego miasta i nie tylko, nie były degradowane, żeby 

następowało właściwe odtwarzanie, a wiemy obaj dobrze, że mówimy  

o tym, że powinny być zwiększone środki na drogi. 

Pan Radny Sajda – sesja MPK – myślę, że 15 kwietnia to będzie właściwa data 

do podjęcia konkretnej dyskusji na temat MPK. Do tego momentu spółka ma się 

przygotować z właściwymi propozycjami – nie ukrywam – bardzo konkretnymi, 

na takie oczekuję. Nie będzie żadnej taryfy ulgowej w temacie MPK. 

Jeżeli chodzi o kamerę przy Rondzie Republiki Ostrowieckiej, jestem 

zwolennikiem prowadzenia tego typu inwestycji i takich punktów, które będą 

monitorowane w mieście powinno być więcej, jednym z nich jest właśnie to 

wskazane przez Pana. Mogę zapewnić, że miasto – poprzez Wydział 

Infrastruktury – przystąpi do rozbudowy systemu monitoringu miejskiego na 

terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, bo to służy wszystkim mieszkańcom 

naszego miasta. 

Jeżeli chodzi o skrzynkę elektryczną, to – jako elektryk – z drugiej strony też 

proponuję o skonkretyzowanie, to jest drobny temat do załatwienia poza tutaj tą 

dyskusją, przykro mi tylko słyszeć, że 8 lat nikt tej skrzynki nie potrafił zrobić, 

dlatego myślę, że dojdziemy tutaj do consensusu i skrzynka, tablica rozdzielcza 

zostanie zamontowana w Parku Fabrycznym. Wszystko jest do zrobienia. 

Lokal dla seniorów – ja już więcej nie będę obiecywał – jak będzie 

przygotowane, to poinformuję. 

Słabe oświetlenie przejścia dla pieszych – tu się powtarza interpelacja z Panem 

Radnym Kaszubą – w tej chwili w mieście jest realizowana wymiana systemu 

oświetlenia ulicznego w ramach programu SOWA, stąd mogą być chwilowe 

niedociągnięcia i w niektórych miejscach możecie Państwo odczuwać 

dyskomfort, jeżeli chodzi o poziom natężenia oświetlenia na naszych ulicach. 

Browar i jakie rozwiązania – bardzo konkretne, na to rozwiązanie potrzeba 

czasu i myślę, że wszyscy Państwo powinniście się zapoznać z konkretnymi 

dokumentami, które są przygotowane przez Panią Dyrektor Elżbietę Baran. 

Mówię tutaj o programie, który „rzutem na taśmę” został w poprzedniej 

kadencji zaproponowany, mówię o programie Partnerstwa Publiczno – 

Prywatnego. Ja mam swoje zastrzeżenia co do tego programu, w związku  

z powyższym moja propozycja jest następująca, abyśmy zrobili tematyczne 

spotkanie poświęcone jednej z najdroższych inwestycji dla miasta,  

bo w budżecie mówimy tu o kwotach ponad 50 mln, a to jest duży wydatek  

na nasze miasto. 

Jeżeli chodzi o lodowisko – jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą, ja uważam, 

że lodowiska powinny być w wersji naturalnej dostępne dla ogółu, z korzyścią 

dla wszystkich. Jestem zwolennikiem tego typu rozwiązań.  
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Co do OTBS-u, to chciałbym Państwa poinformować, że w dniu wczorajszym 

zostali odwołani z zarządu OTBS-u osoby, które tam funkcjonowały. Nie będę 

się rozwodził na temat poszczególnych podpunktów, o które Pan Radny tutaj 

pytał odnośnie OTBS-u, mam swoje zdanie na temat prowadzenia 

poszczególnych firm będących w kompetencjach miasta, gdzie miasto jest 

właścicielem tych spółek. 

Pan Głąb – Karta Dużej Rodziny, katalog ulg. Myślę, że tutaj koledzy Pana też 

poinformują, bo wnioskowali wcześniej o to. Te ulgi i ten katalog tworzył się 

tutaj w poprzedniej kadencji, na tą chwilę brane pod uwagę jest Miejskie 

Centrum Kultury, Biuro Wystaw Artystycznych, ewentualnie Miejski Ośrodek 

Sportu i Rekreacji, w ramach katalogu tej dużej rodziny, gdzie te ulgi już 

funkcjonują. 

Pan Radny Giemza – ul. Rzeczki, poprawa po kanalizacji sanitarnej. Jak tylko 

warunki atmosferyczne pozwolą, myślę, że dopiero wiosna przyszłego roku, 

taka gruntowna poprawa powinna nastąpić, aczkolwiek trzeba pamiętać o tym, 

że ta ulica przewidziana jest jako tzw. ciąg zbiorczy, północna obwodnica 

miasta Ostrowca. Tutaj musimy się zastanowić nad kwestią, czy gruntowny 

remont, czy przeczekamy jeszcze rok na konkretną modernizację w ramach 

projektów unijnych, bo myślę, że ta ulica jest jedną z priorytetowych, jeżeli 

chodzi o ten ciąg obwodnicowy północny miasta. 

Częstsze kontrole Policji i Straży na Siennieńskiej w rejonie szkoły – bardzo 

dobra interpelacja, liczę na to, że w ramach dobrej współpracy z Powiatową 

Komendą Policji, te patrole się pojawią, ale uczulimy też Straż Miejską, aby 

zajeżdżała w te okolice częściej. 

Pan Radny Kaszuba – zwiększenie stypendiów dla dzieci. To nie jest tylko 

stypendium, które honoruje dzieci, ja chciałbym, aby nasze dzieci, nasi 

uczniowie byli właściwie doceniani, ale to jest też zasługa nauczycieli,  

o których też powinien Pan zadbać i powiedzieć, bo to idzie w parze, więc 

życzyłbym sobie, żebyśmy doczekali takich czasów, żeby ci uczniowie, którzy 

mają bardzo dobre wyniki w nauce, mieli możliwość skorzystania z dobrego 

stypendium, ale chciałbym też wynagradzać i preferować premiami  

za osiągnięcia również nauczycieli, a tu możemy sobie powiedzieć, że też jest  

w niektórych obszarach sporo do zrobienia, zgodzi się Pan ze mną. 

Jeżeli chodzi o Stawki 48, to jest to chyba jeden z najbardziej zadłużonych 

obiektów, będących w gestiach OTBS-u i ZUM-u – mówię tutaj o zadłużeniu 

wszystkich mieszkańców, natomiast to nie może być argument – zgadzam się, 

że dojścia, dojazdy do placówki oświatowej powinny być oświetlone, ale to 

służy wszystkim, a nie tylko mieszkańcom tego konkretnego bloku.  

Ze zdziwieniem przyjmuję informację, ze Państwo jesteście przeciwnikami 

płatnych parkingów, kiedy nie dalej, jak na poprzednich sesjach była o tym 

mowa, więc proponuję być konsekwentnym w działaniu i mówieniu, więc to 

tyle w tą stronę. 
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Odnośnie OTBS-u – myślę, że tutaj już była udzielona konkretna odpowiedź. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają jeszcze jakieś pytania do Pana Prezydenta? Proszę Pana Radnego 

Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent!  

Ja powiem szczerze, że ja składałem interpelację jako przedstawiciel kupców  

i to można rozwiązać, bo to tylko można siąść, bo to nie jest to, że „Prawo  

i Sprawiedliwość” chce podwyżki, nie podwyżki, tylko chce, żeby płacić  

za parkingi w mieście, bo z tym się wiąże – powiem tu, Panie Prezydencie. 

Przyjechali koledzy, którzy tu się urodzili, mieszkali 30 lat, wyjechali, akurat 

przyjechali na Mistrzostwa Polski w Pływaniu i bardzo zdziwieni byli,  

że parkingi są nie płacone. Bo tak stoimy we czterech i jeden przedstawiciel 

kupców – to jest człowiek nie będę mówił skąd, z Ostrowca – żona wychodzi  

z samochodu i idzie po zakupy, a gość stoi przed samochodem i z samochodu 

wyrzuca na ulicę i na chodnik. No i tu nie jest płacone, kto będzie sprzątał? I to 

tych ludzi boli. Bo przecież to, że on zaparkuje, to dobrze, ale płaci miasto, jest 

obciążany płatnik. Rozwiązań jest kilka. Tu trzeba zrobić takie spotkanie 

między kupcami, z Radą, z Prezydentem, bo tu jest kilka rozwiązań,  

np. w Gnieźnie, tam wykupuje sobie ten, co ma sklep, wykupuje sobie miejsce 

na parkowanie i płaci. No co to jest? A on nie posprząta. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Poproszę Pana Radnego 

Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Cieszę się bardzo, że moja inicjatywa zwiększenia 

stypendiów dla uczniów wyróżniających się w nauce znalazła uznanie Pana 

Prezydenta, zaś tym bardziej, czego można się spodziewać po mnie jako 

przedstawicielu tej konkretnej grupy zawodowej, prośby również o docenienie 

nauczycieli. To jest chyba normalne, że nagradza się tych, którzy dobrze 

pracują, od tego jest system nagród w gestii dyrektora szkoły, jak również od lat 

istniejący, od wielu lat, system przyznawania Nagrody Prezydenta Miasta dla 

nauczycieli, prawda. Więc chyba ciężko tutaj prosić o kolejne formy, jeżeli 

praca nauczycieli jest doceniana. Bardzo się z tego cieszymy i prosimy, aby tak 

dalej było. Z kolei w przypadku, tutaj w komentarzu muszę odnieść się ad 

vocem do tego, co chciał Pan Prezydent powiedzieć. Na jednej z poprzednich 

sesji był rzeczywiście głos w sprawie – kolegi Radnego Sajdy – w sprawie 

płatnych miejsc parkowania, ale proszę nie stosować polityki faktów nagranych, 

spisanych i dokonanych, bo to był jeden głos, a nie „głosy Państwa”, czyli 

rozumiem, kilkoro przynajmniej osób, radnych obecnych na tej sali. Więc jedna 

osoba się w tej kwestii wypowiadała i przed chwilą kolega Włodek sprecyzował, 

o co dokładnie chodzi.  

Rzeczywiście, kwestia zabezpieczenia właścicielom dostępu do ich sklepów jest 

możliwa poprzez rozwiązanie chociażby systemem kopert, czyli udostępnienia 
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zajęcia pasa ruchu drogowego. Oczywiście wiąże się to z pewnymi opłatami. 

Również popieramy tutaj pomysł Pana Prezydenta, który był zgłoszony właśnie 

podczas tej sesji, aby uczynić fragment Rynku strefą zamkniętą dla ruchu, to też 

w części rozwiąże problem, o którym wspólnie myślimy, jednak prosiłbym  

o doprecyzowanie, że w tej sprawie padł jeden głos w kwestii płatnych 

parkingów, a stanowisko Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” w tej 

sprawie było przed chwilą wypowiedziane. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Pan Radny Sajda. Czy 

ten głos będzie też na temat parkingów? 

Radny Wł. Sajda – Tak, ale to uzupełnienie. Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Chodzi o to, Panie Prezydencie, co Pan mówił też, chodzi mi 

konkretnie o górną połać. Przecież, jakby się coś stało, czy paliłoby się, czy 

karetka, tam nie przejedzie, nie przejedzie. I Pan ma słuszną rację, że tam trzeba 

coś zrobić. Bo to jest dla zdrowia i w ogóle nie może tak być. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Panie Włodzimierzu Sajdo,  

na pewno będziemy na ten temat dyskutować, bo to na pewno jest temat ważny. 

Pan Prezydent jeszcze chciałby zabrać głos. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Tak. Ja bym chciał podziękować Panu 

Radnemu Sajdzie. Nie może tak być, tak po prostu powiem, że to musi być 

uporządkowane i powiem tak – zaproponuję to, co powiedziałem, na najbliższej 

sesji – górna połać wyłączona z ruchu jako część tylko i wyłącznie dla ruchu 

pieszego, natomiast postój taksówek wzdłuż Banku PKO. Myślę, że to jest 

słuszna propozycja i do tego się trzeba ustosunkować w dobry sposób  

i prosiłbym o mniej polityki w kontekście, takiej partyjnej, a więcej pracy  

na rzecz lokalnej społeczności. Ja dziękuję Panu Radnemu Sajdzie,  

że reprezentuje kupców, makro, małe i średnie przedsiębiorstwa. Bardzo 

dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo macie 

jeszcze pytania do Pana Prezydenta? Myślę, że wyczerpaliśmy już ten temat 

pytań.  

 

Ad V/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w okresie od 5.12.2014 do 19.12.2014 r. (załącznik nr 11 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy teraz do następnego 

punktu porządku dzisiejszej sesji – sprawozdanie z prac Prezydenta Ostrowca 

Świętokrzyskiego od 5.12.2014 do 19.12.2014 r. Ponieważ dostaliśmy ten 

materiał, chciałam zapytać Państwa Radnych, czy mają Państwo uwagi, 

zapytania do Pana Prezydenta!? Jeśli tak, to proszę bardzo. Nie ma uwag.  

W takim razie przechodzimy do kolejnego punktu porządku naszych obrad, 

punktu VI – Sprawy różne. 

 



18 

 

Ad VI/Sprawy różne: 

Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Zapraszam jeszcze  do dyskusji, 

jeśli ktoś nie zdążył się z Państwa wypowiedzieć wcześniej. Widzę Pana 

Andrzeja Pałkę, proszę o zabranie głosu. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Państwo Prezydenci! 

Ja powiem tam – dostajemy mapkę, tak jak mamy przy gruntach w sprzedaży, 

dobrze by było napisać główną ulicę, w którym miejscu, żeby mieć pogląd na 

otoczenie, o jakim gruncie jest mowa. Dziękuję bardzo. Na zaś to jest. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Pana 

Radnego Wronę. 

Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  

W kontekście dyskusji o jednomyślności nasunęła mi się, ad hoc, taka 

propozycja, by jednak wrócić, przyjrzeć się pracy Rady Miejskiej Ostrowca 

Świętokrzyskiego I kadencji. Jestem jedynym jej przedstawicielem, tamtej 

kadencji, jeszcze pracowałem w II kadencji i w III, ale mam tutaj jakby prawo 

porównywać i coś dodawać, bo mam skalę porównawczą i chcę powiedzieć,  

że właśnie w tamtej Radzie wręcz unikano tzw. dyscyplin głosowania i w tamtej 

Radzie było dopuszczone, że w ramach klubu były prowadzone merytoryczne 

dyskusje, czyli ta jednomyślność była wypracowywana w wyniku jednak takiej 

„zwolnionej” dyskusji. Na początku były różne zdania, potem wymiana 

argumentów i na tej podstawie dochodzono do consensusów, natomiast dzisiaj, 

jeżeli ktoś ma inne spojrzenie i inne doświadczenie, i na tej podstawie po prostu 

nie do końca podziela propozycje Pana Prezydenta, to sądzę, że nie można go 

posądzać, że chce źle służyć mieszkańcom naszego miasta. I tutaj właśnie 

proponuję, żebyśmy mieli to prawo zgłaszania tych różnych swoich propozycji, 

być może trzeba więcej czasu poświęcić na przedyskutowanie niektórych spraw 

i tutaj właśnie polecałbym na bazie swoich również doświadczeń, również 

zawodowych, że tutaj więcej czasu poświęcamy na dyskusje np. przystanek  

na Marii Dąbrowskiej – było 500 podpisów, jedni „za”, drudzy „przeciw”, 

spotkania, tutaj Pan Przewodniczący prowadził spotkania w Radzie Osiedlowej  

i po kilku w najważniejszym okresie czasu, ale wypracowaliśmy taki consensus, 

że dzisiaj naprawdę nie ma jakichś problemów, jakichś sprzeciwów. Ja daję tutaj 

taki przykład, bo tutaj możemy się odwołać do konkretnego przykładu. Dlatego 

ja bym proponował, żeby tutaj unikać takich właśnie stwierdzeń, że kto ma inną 

propozycję albo proponuje inne rozwiązanie, to od razu nie chce służyć miastu. 

Myślę, że każdy tutaj z nas kandydował na Radnego Rady Miejskiej właśnie  

z takim zamiarem, żeby służyć mieszkańcom. To taka moja prośba, żeby w ten 

sposób podchodzić do naszej pracy. Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Pana Prezydenta 

o zabranie głosu. 
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Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję za ten głos, Panie Naczelniku  

i Panie Radny w jednej osobie. Nikt nie odmawia prawa do swojego poglądu, 

natomiast tu ta dzisiejsza sytuacja też pokazała na pewne rozbicie wewnętrzne  

i o tym mówię, że na szczebli lokalnym nie powinniśmy dyskutować  

w kategoriach merytorycznych, w kategoriach pracy dla lokalnej społeczności  

i co do tego jest pełna zgoda, bo my mamy służyć wszystkim mieszkańcom  

i co do tego chyba wątpliwości nikt nie ma i konkretne propozycje powinny 

znajdować odzwierciedlenie w czynach. Mniej słów, więcej czynów. Ja też bym 

chciał zaproponować dzisiaj z tego miejsca, abyśmy mogli mieć komfortową 

sytuację. Mamy okres zimowy. Miasto jest w stanie zaproponować 100 tys. zł 

na odśnieżanie dodatkowych chodników, ścieżek w ramach dróg powiatowych, 

ale życzyłbym sobie, żeby ten standard był zachowany właściwy w takich 

konkretnych, przy konkretnych możliwościach. Bo wiadomo, że służymy 

wszystkim i też byśmy chcieli, żeby i nasze drogi były zadbane w lecie  

w dobrym standardzie. I to jest jakby dla mnie wyznacznik, że na takie 

propozycje oczekuję. Proszę bardzo, jest to wspólne, służy to mieszkańcom, bez 

względu na to, kto to zaproponował, kto wnioskował o rezonans i o inne rzeczy. 

My mamy służyć naszym mieszkańcom, żeby oni czuli komfort, że władza, 

która jest w mieście, służy tym mieszkańcom. Dziękuję bardzo. Myślę, że to 

ostatnie posiedzenie Rady Miasta w tym roku AD 2014. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. No właśnie, dlatego,  

że jest to ostatnie posiedzenie w roku 2014, chciałabym życzyć Państwu 

wszystkiego najlepszego w nadchodzącym roku 2015, przede wszystkim 

sukcesów, sukcesów w pracy zawodowej, sukcesów w pracy społecznej, przede 

wszystkim Państwu Radnym i osobom z wyboru, żebyśmy się wszyscy 

wsłuchiwali w głos mieszkańców, żebyśmy przenosili te tematy na forum Rady, 

żebyśmy się spierali konstruktywnie, żebyśmy z tego wyciągali bardzo dobre 

wnioski i najlepsze rozwiązania dla naszej społeczności lokalnej, dla naszego 

miasta i żebyśmy wspólnie pracowali, jak tu wszyscy jesteśmy dla tego jednego 

celu. Wszystkiego dobrego Państwu życzę, dużo, dużo zdrowia i wytrwałości, 

bo oceny z pracy społecznej są bardzo trudno osiągalne, zwłaszcza te najlepsze. 

Wszystkiego najlepszego! Kończę w takim razie posiedzenie VII sesji Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Sesja Rady Miasta zakończyła się o godz. 15.00. 

 

Protokołowały:      Przewodniczyła: 

 

Marta Kamińska     Przewodnicząca Rady Miasta 

Eliza Kaniewska      Ostrowca Świętokrzyskiego 

Anna Krakowiak        Irena Renduda – Dudek  


